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POROČILO S PROGRAMSKE KONFERENCE ZSMS
STEKLARNE HRASTNIK

Predsednik ZSMS Steklarne 
Hrastnik je konferenco otvoril in 
pozdravil vse navzoče. Delegati 
iz OO ZSMS so se s predlaganim 
dnevnim redom strinjali in pričeli 
s konferenco.

Najprej je podal poročilo pred
sednik KS ZSMS Steklarne Hra
stnik :

DELOVANJE KS ZSMS 
STEKLARNE HRASTNIK
za obdobje marec december 1975

Mladinke in mladinci, spošto
vani gostje!

Po statutu ZSMS smo dolžni 
dati poročilo delovanja za obdo
bje marec-december 1975. Delo 
mladinske organizacije je bilo vo
deno sistematično po začrtanem 
programu.

Delovno predsedstvo na pro
gramski seji konference ZSMS

Po 9. kongresu ZSMS smo imeli 
mladi v naši OZD precej težav. 
Brez pretiravanja trdim, da je to 
problem kadrov. Naj vam samo 
povem, v kakšni situaciji se je 
nahajala naša mladinska organi
zacija pred približno letom dni. 
Zamenjava celotnega predsedstva 
koordinacijskega sveta, novi 
predsedniki OO, novi predsednik 
KS in sekretar KS. Po takem 
stanju so bile resnično velike te 
žave, katere smo rešili s semi
narjem, ki je v celoti uspel. Mla
di so se zavezali, da bodo delo
vali, vendar obljuba je obljuba, 
dejanje pa dejanje. Tako sedaj 
deluje samo nekaj OO, katere so 
resnično hvale vredne, druge OO 
pa so pozabile na obljube, kljub 
raznim dopisom, opozorilom, raz
nim pogovorom in še in še. __ 

Pohvalil bi se, da je naša mla
dinska organizacija nekakšna ba
za za funkcionarje v naši občini. 
Saj vemo, da vsi mladi funkcio
narji izhajajo iz vrst mladine 
steklarne Hrastnik, kateri pa 
imajo po dve ali več funkcij iz 
katerih se resnično ne znajdejo

sami. Vendar pa je naša mladin
ska organizacija ena najaktivnej
ših organizacij v občini. Ta ak
tivnost pa je odraz le nekaterih 
posameznikov, kateri se resnično 
zavedajo svoje dolžnosti, katero 
vestno in uspešno opravljajo.

Opažamo, da mladina v naši 
OZD še ne more delovati kot 
močna družbenopolitična organi
zacija, saj vemo, da je v našem 
podjetju zaposlenih približno 800 
mladincev in mladink in vendar 
se- je od tega evidentiralo le ka
kih 100 do 150 mladih. Procen
tualno le borih 25 do 30 %.Iz te
ga sledi, da je potrebno predvsem 
mladim, kateri prihajajo v našo 
organizacijo, posvetiti posebno 
pozornost, jih. obveščati in pouče
vati in vključevati v naše OO v 
katerih se bodo kalili v bodoče 
kadre.

Še nekaj besed bi rad  povedal 
o sodelovanju med ZK in OOS. 
Kar se tiče ZK je sodelovanje na 
visoki ravni. Pogosti pogovori s 
sekretarji so le še dodaten plus 
k še tesnejšemu sodelovanju. Isto 
velja tudi za sindikate. Potekajo 
skupni dogovori o akcijah, katere 
smo imeli na nivoju podjetja in 
navzven. Omenil bi le akcijo o- 
čiščevanja okolja in novih skla
diščnih prostorov v Podkraju, 
katera je zelo uspela. Potem sku
pen obisk pri naših brigadirjih 
v mladinski delovni akciji »Ste- 
klari YU 1975, ki je bilo v Jese
novcu. S sekretarjem ZK in pred
sednikom sindikata smo imeli 
kratko predavanje v našem pod
jetju  in se pogovarjali z vsemi 
steklarji širom Jugoslavije.

Lahko bi našteval še mnogo 
takih ali drugih stvari. Toda go
tovo bo v razpravi rečeno še m ar
sikaj konkretnejšega, kar nisem 
zajel v poročilu.

Na koncu bi se rad zahvalil 
vodstvu našega podjetja za n ji
hovo zavestno in požrtvovalno 
sodelovanje in da bi naša mladin
ska organizacija še v naprej u- 
spešno delovala, vendar z neko
liko več mladimi v svojih vrstah, 
saj našemu kolektivu pripadamo 
vsi.

Poročilo sekretarja KS ZSMS 
Steklarne Hrastnik
OCENA DELA ZSMS 
STEKLARNE HRASTNIK

Mladinci in mladinke, spošto
vani gostje!

Vsebinski in akcijski pristop po
9. kongresu ZSMS je povzročil'v 
preteklem enoletnem obdobju ko
renite spremembe v sami organi
zaciji kakor tudi v organiziranem

delu mladih. In zato, če hočemo 
oceniti delo samo, se moramo do 
dobra zavedati, da smo prav v 
preteklem letu postavili trdne te
melje novi organizaciji mladih. 
Pri samem konstituiranju ali u- 
stanavljanju OO nismo imeli kdo 
ve kakšnih velikih problemov. 
OO so se ustanovile na podlagi 
razreza na posamezne TOZD. 
Kajti na podlagi zaključkov ana
liz je bilo razvidno, da so v vseh 
TOZD na nivoju OZD Steklarne 
Hrastnik, dani možni pogoji in 
zato smo našo mladinsko organi
zacijo razdelili v šest OO, ki pa 
se združujejo v koordinacijskem 
svetu.

Ce na kratko poizkušam glo
balno oceniti premike v vseh OO 
ZSMS Steklarne, lahko v tem tre 
nutku ugotovimo naslednje:

1. Da se rezultati, ki so bili do
seženi v tem obdobju, odražajo 
predvsem v enotnem organizira
nju in delovanju vseh OO v jas
nih izhodiščih za delovanje in e- 
notni akcijski usmeritvi. Premalo 
pa je bila odražena povezanost 
med OO v Steklarni sami.

2. V celotni družbenopolitični 
aktivnosti Steklarne Hrastnik je 
bila zagotovljena odločujoča vlo
ga in vpliv mladine, kar se je 
nedvomno pokazalo na vrsti no
vih kvalitet v vsebinskem in akcij - 
skem delovanju mladine v naši 
tovarni.

3. Ugotavljamo lahko, da je no
va usmeritev ZSM ter dejstvo, da 
lahko svoje stališče in sklepe 
mladih uresničujejo le neposred
no in množično v družbenopoli
tičnih organizacijah, izredno za
ostrila odnos med samoupravnim 
organiziranjem in delovanjem 
ZSM ter odstranila ostanke kla
sičnega političnega organiziranja.

4. Ocenimo lahko, da aktiv
nost komunistov ni sorazmerna s 
številom mladih komunistov v 
ZK. Zahteva, da morajo biti mla
di člani ZK aktivni v ZSMS je 
še vedno zgolj parola in prepo
časi postaja sestavni del akcije, 
katero bi morali že v preteklem 
letu zaključiti.

5. Delegatski sistem tudi v naši 
organizaciji še ni popolnoma za
živel. Organizacijsko je v večji 
meri vse izpeljano, premalo pa 
je še opazna vsebina in akcija 
posameznih OO oz. vse OO se še 
v polni meri ne zavedajo svoje 
dolžnosti in pravic. Na osnovi te 
ga še niso zaživeli tudi delegati, 
ki so bili delegirani od strani OO 
v ostale družbenopolitične orga
nizacije na nivoju podjetja ka
kor tudi občinske konference.

6. Hkrati je bila v preteklem 
letu znatno opažena pozornost in

aktivnost OO v akciji za stabili
zacijo gospodarstva. V ta namen 
je bila organizirana interna de
lovna akcija pod nazivom »Oči
stimo svoje okolje«, katera je 
imela zelo opažen političen efekt 
kakor tudi ekonomski učinek.

Hkrati z vsemi temi ugotovit
vami glede premikov OO pa lah
ko ugotavljamo naslednje:

1. Nekatere OO še niso v polni 
meri zaživele in ni čutiti njihove
ga pravega učinkovitega delova
nja.

2. V nekaterih OO še vedno ni
so oživeli delegatski odnosi na 
ravni OO — KS — OK ZSMS.

3. Še vedno ni prišlo do odstra
njevanja ali reševanj tako ime
novanega forumskega dela.

4. Še vedno je v nekaterih OO 
prisoten formalizem, posploševa
nje, razprave v tem, kaj je treba 
storiti, namesto konkretnih akcij 
za odstranitev tistega, kar zavira 
delo same OO.

5. V nekaterih OO se predsed
stva vse preveč sestajajo in .raz 
pravljaj o o določenih problemih, 
ne da bi te probleme odstranje
vali vštevši tudi ostalo članstvo
OO.

V tem enoletnem obdobju — vo
lilna in programska seja do danes 
smo izpeljali naslednje akcije:

— Organizirali smo delovno 
akcijo v tovarni.

— Organizirali smo dvoje ples
nih vaj in pripravili plesni ven
ček, ki je imel zelo pozitiven od
mev v sami občini.

— Za mladino Steklarne smo 
organizirali enodnevni izlet v Bo
hinj.

— Zaključujemo akcijo eviden
tiranja članov ZSMS po OO v 
OZD Steklarna Hrastnik.

— V akciji adaptiranja m la
dinskega kluba 67 je bilo opaziti, 
da se mladina pri nas izredno 
intenzivno vključuje v to akcijo, 
da bo tudi mladina v celotni ob
čini imela svoj kulturno zabavni 
center.

— Vključevali smo se v delov
ne akcije, katere je organizirala 
RK ZSMS (na teh akcijah je so
delovalo 6 mladincev iz naše 
mladinske org.).

— Udeležili smo se mladinske 
delovne akcije JESENOVAC 75. 
Na tej akciji je sodelovala bri
gada mladih iz vseh Steklarn Ju 
goslavije pod nazivom »STEKLA- 
RI YU«.

— Udeležili smo se manifesta- 
tivnega pohoda »PO POTEH O- 
KUPIRANE LJUBLJANE«.

(Nadaljevanje na 2. strani)



POROČILO S PROGRAMSKE KONFERENCE 
ZSMS STEKLARNE HRASTNIK

N adaljevanje s p rejšn je stran i
—• Zaradi učinkovitejšega dela 

smo se udeležili razn ih  sem inar
jev  in s pomočjo občinske konfe
rence ZSMS organizirali eno
dnevni sem inar za predsednike in 
sekretarje  OO.

— S pomočjo OK smo se ude
ležili M PPŠ 75 in sem inarja za 
in form atorje v P iranu, ki ga je 
organiziral COP pri RK ZSMS.

— Organizirali smo kresovanje 
na 4 m estih v Podkraju, Frtici, 
nad železniško por njo in nad 
steklarno.

— Obiskali smo grobove pad
lih borcev ob praznovanju dneva 
m rtvih.

RAZPRAVA PO POROČILIH:

Tov. BEZGOVŠEK ANTON:
Menim, da bi bilo potrebno več 
časa posvetiti koord in iran ju  OO. 
OO naj bi dosledno izvršile svo
je  program e, ne toliko program  
koordinacijskega sveta, saj bi sa
mo s tem  prišlo do izraza delo
OO.

Tov. G ornik: P rogram e KS smo 
sestavljali na podlagi program ov 
OO, torej vse zadane naloge iz
vršujem o skupno, vendar bi mo
rali b iti predvsem  predsedniki 
OO bolj elastični p ri svojem  delu.

Tov. Ristovič: P ri nas se čuti 
kam panjsko delo, vendar se to ne 
da odpraviti p ri takšni nezainte
resiranosti m ladih. V naši OO je 
bil že problem  ev identiranja 
mladih.

Tov. Kaluža: Isto je  tud i p ri 
nas, mislim, da je do tega prišlo 
zaradi slabih pogojev dela, niz
kih OD itd. Vse to vodi do že 
om enjene nezainteresiranosti.

Tov. G ornik: Takšno stan je  ne 
bi smelo b iti vzrok za neak tiv 
nost. Mislim, da bi se m orali bolj 
povezovati z družbenopolitičnim i 
organizacijam i in skupno rešiti 
te  probleme.

Tov. Volaj: Na seje KS p rih a 
ja jo  delegati OO ZSMS. Ti m ora
jo  s sklepi, m nenji itd., ki so na 
teh  sejah  spreje ti seznaniti vse 
m lade v OO in n a jti pot za čim 
bolj številno vključevanje m ladih 
v naše delo. Delovni pogoji ne bi 
smeli b iti vzrok za neaktivnost 
nekaterih , saj smo si takšne po
goje ustvarili sam i z m alom arnim  
pristopom  k družbeni imovini.

Tov. Volfand: Zastopam vodjo 
TOZD — IV. Podajam  kritiko 
mladim, ki se niso udeležili te se
je, kateri pa so na sm učanju na 
K alu oziroma v Gorah, torej naš 
standard  ni tako nizek, kot je  b i
lo omenjeno. Pozdravil bi očišče
valno akcijo, ki jo je  imela m la
dina. Predvsem  bi želel poudariti, 
da bi se m orala m ladina — torej 
mladi, ki delujejo v organizaciji 
ZSMS S teklarne bolj vključevati 
v razprave in dogajanja, kadar 
je  govor- o stanovanjski gradnji. 
P rav  pri tej s truk tu ri se pojav
lja jo  večji problem i glede prido
bivanja stanovanj, hk ra ti poz
dravljam , da je  diskusija tudi po 
tej plati zaživela in našla pravo 
besedo na pravem  kraju , k jer 
d rugje ni bil prim er!

Dipl. ing M rcina: Dejavnost 
m ladine v tem  obdobju je  velik 
napredek. To velja za nekatere 
TOZD, ne za vse. V endar ne mo
remo pričakovati, da bomo pro
blem aktivnosti rešili z adm ini

strativn im i posegi. Res so bili ne
koč v TOZD — I boljši pogoji de
la, ta k ra t so m ladi delovali v 
K lubu m ladih proizvajalcev. P ro 
blemi, ki so bili danes izneseni, 
to je  OD, slabi pogoji dela itd., 
ne bi smeli b iti vzrok za zav ira
n je vašega dela. Moramo se zave
dati, da se dohodek u stv a rja  z 
našim  uspešnim  delom. T rdim  pa, 
da sestava, kakršna je  danes v 
S teklarni H rastn ik  im a možnost 
razvoja — perspektive. Do takšnih  
rezultatov nas. je  privedel velik 
odpadek naših izdelkov, visoke 
cene m aterialov in  prevelika po
raba  nekaterih  m aterialov. Če bo
mo vse naštete problem e rešili s 
skupno močjo, z zavestjo in vo
ljo, se bodo OD, oziroma pogoji 
dela zagotovo sprem enili nabo lje .

Tov. Gornik: M ladina je  izra
zila m nenje, da klub m ladih p ro
izvajalcev ne bi več uspešno de
loval. Tudi jaz trdim , da bi se 
stan je našega podjetja bistveno 
sprem enilo z zavestjo, boljšim i 
m edsebojnim i odnosi in z vsem, 
k ar je  že omenil tov. direktor. 
Moramo pa poudariti, da smo n e
kaj. naredili že s stabilizacijski
mi ukrepi, ki so jih  sprejele vse 
OO, kot tud i KS. TOZD — III je  
na eni svojih sej spreje la sklep 
za uvedbo dežurstva na koncu 
žgalnih peči, da bi se Ns tem  od
pravile številne k ra je  njihovih 
gotovih izdelkov.

Delegati iz OO ZSMS

Tov. G ornik: Res smo najbolj 
delovni v občini, vendar je to od
raz nekaterih  posameznikov. Ven
dar so v zadnjem  času OO začele 
precej delati, tako da upam o še 
na boljše. Uvedli smo tudi »Glas 
mladih«, ki je  eno najboljših  gla
sil. Torej, naša naloga je  pridobiti 
čimveč m ladih v naše vrste.

S ekretar OK ZSMS, Vodeb: 
K ot m ladinska organizacija ste 
res ena najboljših  v občini, ven
dar po razpravi vidim, da ni vse 
rožnato. Nujno je  treba odpraviti 
forum sko delo in  z večjo zavestjo 
oprav ljati svoje dolžnosti tud i na 
delovnem mestu.

Tov. G ornik: V S teklarni H ra 
stn ik  so velik problem  kadri, saj 
najboljše kadre izgubljamo.

Dipl. ing. M rcina: Za našo de
lovno organizacijo je  to le ne
kakšno priznanje, saj vemo, da 
odhajajo naši kadri na vodilna 
delovna m esta na nivoju občine 
v družbenopolitične organizacije.

R azprava in sprejem  predloga 
poslovnika za delo OO ZSMS, po
slovnika KS ZSMS OZD S tek la r
ne H rastnik.

Tov. Gornik je  podal poročilo 
o predlogu poslovnika za delo OO 
ZSMS in poslovnika KS ZSMS 
OZD S teklarne H rastnik.

Tov. Bezgovšek: Predlagam , da 
se v 25. členu poslovnika OO vne
se tudi dolžnost in form iran ja OO.

Tov. Volaj: P redsedniki OO so 
zadolženi, da se ti poslovniki ob
ravnavajo  na sejah predsedstva
OO.

Razprava in sprejem  predloga 
predračuna KS ZSMS OZD "Ste
klarne.

Volaj: Posamezne komisije, bi 
m orale im eti svoj predračun. V 
predračunu naj se vnese tudi 
strošek za porabo adm in istra tiv 
nega m ateriala, saj se je  to do 
nedavnega nabavljalo  po TOZD.

Dipl. ing. M rcina: Opozoril bi 
glede stroškov adaptacije kluba 
v upravnem  poslopju. Vsa dela 
v  upravnem  poslopju so strošek 
skupnih služb, zato predlagam , da 
se iz p redračuna briše strošek, ki 
je  nam enjen za to.

Tov. G ornik: Predlagam , da se 
ta  strošek razdeli na ostale stroš
ke za delo komisij. Takšen p red 
log dam  na glasovanje.

Predlog je soglasno sprejét.

R azprava in sprejem  akcijske
ga in operativnega program a KS 
ZSMS Steklarne H rastnik.

Tov. Bezgovšek: V okvirni p ro
gram  naj se vnese program  ob
činske konference in  delovanje 
m ladinskega kluba 67.

Popravki k pravilom  o delova
n ju  in organizaciji KS ZSMS 
OZD S teklarne H rastnik.

5. člen je  popravljen: 
prej 37 delegatov — sedaj 31
TOZD — I 7 delegatov
TOZD — II 4 delegati
TOZD — III 
TOZD — IV 
TOZD — V 
DSSS

4 delegati 
6 delegatov 
5 delegatov 

4 delegati

Tov. Volaj: K er im a TOZD —
V isto število evidentiranih  čla
nov kot TOZD — IV, predlagam , 
da ima tud i isto število delegatov.

Predlog je bil sprejet. Se pravi 
ima TOZD —■ V 6 delegatov.

Razno
Pod točko razno so bili na 

predlog KS ZSMS Steklarne 
H rastn ik  obdarjeni prizadevni 
mladinci.

K er ni bilo več diskusije, je  
b ila seja končana ob 18.45 uri.

Novice iz mladinske 
organizacije...

Tov. Vidovič: Pozdravljam  vse 
navzoče v im enu ZK. Omenil bi, 
da bodo v kratkem  volitve v sa- 
m aupravne organe. P rav  tu  bi se 
m orali m ladi uveljaviti. Želim tu 
di, da pridejo na kandidatne liste 
predvsem  mladi. V zvezi s k lu 
bom m ladih proizvajalcev pa t r 
dim, da bi klub lahko uspešno 
deloval, saj bi m arsikdo v S tek
la rn i H rastn ik  bil p rip rav ljen  po
m agati pri delu.

Tov. G ornik: M orali bi im eti 
svojega m entorja. Do sedaj je  to 
bil tov. M lakar Anton, ta  pa je 
odšel v pokoj.

Tov. Ciglar: Problem  neak tiv 
nosti m ladih je  problem  vseh 
družbenopolitičnih organizacij. 
Omenil bi tudi, da bo vprašanje 
družbene prehrane v okviru ob
čine km alu rešeno, s tem  bomo 
rešili tudi del začrtanih poti.

Tov. Vidovič: Svojega dela ne 
smete tako kritično ocenjevati, 
saj ste ena najboljših  m ladinskih 
organizacij v občini H rastnik.

V rev irjih  že dalj časa aktivno 
delujejo Centri za obveščanje in 
propagando (COP) p ri predsed
stvih občinskih konferenc ZSMS, 
vendar se vsi p ri svojem delu sre
čujejo s problemi, ki so več ali 
m anj skupni.

Na podlagi tega smo se v torek, 
17. feb ruarja  popoldne v Zagorju 
sestali mladi, ki se ukvarjam o z 
delom na področju obveščanja in 
propagande. Na posvetu smo iz
m enjali izkušnje o inform iranju  
v OO ZSMS in pretoku inform a
cij po naših OK ZSMS. Dogovo
rili smo se, da moramo v bodoče 
vse pom em bnejše akcije na po
dročju obveščanja in propagande 
koordinirati na m edobčinskem n i
voju, vendar zaenkrat še nimamo 
možnosti za ustanovitev m edob
činskega oz. revirskega COP. Do
govarjali smo se o poteku priprav  
na MDA 76 in akciji m ladi novi
narji. N ajvažnejši dogovor posve
ta  je  vsekakor ta, da je  potrebno 
čim prej organizirati sem inar na 
m edobčinskem nivoju za vse m la
de, ki se v rev irjih  ukvarjam o z

obveščanjem  in propagando. Va
žen je  tudi dogovor o plodnejšem  
sodelovanju z oddajo »ZA MLA
DE« na Radiu Trbovlje, ki jo  
lahko poslušamo vsak petek od 
16.50 do 17.20 in  preko katere  
lahko obveščamo najširši krog 
članstva. Vsekakor se je  na tem  
posvetu pokazalo, da je bil po tre
ben, potrebno pa bo tud i u resn i
čiti sprejete dogovore za nem o
ten  potek nadaljn jega u s tv a rja l
nega dela.

Na devetem  kongresu sloven
ske m ladine smo sprejeli koncept 
organizacije, ki tem elji na tem, 
da se mladi organiziram o oziroma 
povezujemo v vseh sredinah, k je r 
delamo in živimo —r v TOZD, 
OZD, krajevnih  skupnostih itd.

Ta koncept organiziranja pa v 
veliki m eri že uresničujem o tudi 
v naši občini. V vseh delovnih 
organizacijah so m ladi že pove
zani v osnovne organizacije Zveze 
socialistične m ladine Slovenije, 
dogovorili pa smo se, da v osnov
ne organizacije ZSMS povežemo 

(Nadaljevanje na 3. strani)



SODELOVANJE MLADIH 
IZ SLOVENSKIH STEKLARN

V okviru vseh slovenskih stek
larn  se že dalj časa vodijo razgo
vori politično — koordinacijskega 
odbora o združevanju steklarske 
industrije v slovenskem prosto
ru. Zadnjega posveta, ki je  bil 21. 
feb ruarja  popoldne v stek larn i 
Boris K idrič v Rogaški Slatini, 
smo se udeležili tud i predstavniki 
ZSM iz S teklarne H rastnik. Na 
posvetu smo predstavnik i sloven
skih stek larn  analizirali delova
nje politično-koordinacijskega 
odbora v času njegdvega ak tivne
ga delovanja. O sam em  doseda
n jem  delu in o samem posvetu 
poliitčno-koordinacijskega od
bora ne bi pisali, spregovorili pa 
bi o sodelovanju m ladinskih or
ganizacij, k i delujejo v sloven
skih steklarnah.

M ladi iz S teklarne H rastn ik  
smo na tem  posvetu predlagali 
predstavnikom  ZSM iz ostalih 
steklarn, da se začnemo m ladi na 
področju steklarske industrije 
m ed sabo tesneje povezovati.

Že na tem  prvem  pogovoru se 
je  pokazalo izredno zanim anje in  
zainteresiranost navzočih p red
stavnikov za sodelovanje, saj se 
m ladi v vseh stek larnah  srečuje
mo s skoraj enakim i problem i, pa 
naj bodo ti strokovni ali pa p ro 
blem i na področju organiziranja 
m ladih v organizaciji ZSM. Na 
razgovoru smo si že tud i zastavili 
nekaj konkretn ih  nalog in  se med 
drugim  domenili, da K oordinacij
ski svet ZSMS S teklarne H rast
n ik  prip rav i v mesecu m arcu po
svet presednikov OO ZSMS iz

Na koordinacijskem odboru družbenopolitičnih organizacij slovenskih 
steklarn so prvič bili navzoči tudi predstavniki mladine slovenskih

steklarn

DELAVČEVO RAZM IŠLJANJE. .

Ali razumemo Jožeta?
Jože je  fizični delavec v S te

k larn i H rastn ik  in meni: »Raz
m išljam  in razm išljam , kakšni 
smo delavci danes? Takšni in 
takšni, toda ne vsi enaki. P ride 
v službo, pač dela tisto, k a r m ora 
delati. Sicer pa je  flegm atičen, ne 
zdi se m u nobene stvari škoda, 
saj je  pač družbeno. Vidi, tam  v 
delavnici spušča vodovodna cev, 
eh, pa naj teče, saj ne teče iz moje 
pipe. Bodo že uredili tisti, k i so 
za to postavljeni. Hudiča, vsaj 
obvestil bi lahko tiste, ko so za 
to postavljeni. Pa nič. Z m ateria
lom se dela brezbrižno, kot da se 
stvari nikogar ne tičejo. Na sejah

pa zahteva visok osebni dohodek. 
Kaj veste, vemo o stabilizaciji. 
Ko pa pride domov, vse je  škoda, 
pazi na elektriko, pazi na vodo, 
red, čistočo itd. in  na svoj avto, 
če ga ima, kot zlato. Če bi bili na 
družbene stvari pozorni tako kot 
smo doma na svoje, bi bili čisto 
drugačni odnosi in gospodarski 
rezultati. Družbena stvar je  naša 
stvar, k a jti vsi skupaj tvorim o 
družbo. Tega se moramo zavedati 
in če imamo neodgovoren odnos 
do družbene imovine, posredno 
ali neposredno škodujemo sami 
sebi.« Bo k ar držalo tovariš Jože!

RK

NOVICE IZ MLADINSKE ORGANIZACIJE
(N adaljevanje z 2. strani) 
tud i vse m lade tam , k je r živijo 
v krajevn ih  skupnostih ne glede 
na to, ali so delavci, učenci, d ija 
ki, študentje , u službenci. . .

Mladi v krajevn i skupnosti že 
precej časa kažejo interes, da bi 
se tudi na tem  področju organi
zirali v svojo ZSMS. V ta  nam en 
je  bilo skupaj s krajevno  orga
nizacijo SZDL že izvršenih nekaj 
sestankov vseh nosilcev delova
n ja  m ladine iz delovnih organi
zacij, katere so locirane na po
dročju  KS in evidentiranih  m la
dincev, ki bodo vodili nadaljn jo  
akcijo u stanav ljan ja  aktivov 
ZSMS in OO ZSMS spodnji del.

Na teh posvetih so bili sprejeti 
konkretn i sklepi in usm eritev, da

bomo lahko v najk ra jšem  času 
uresničili in  ustanovili aktive 
ZSMS po posam eznih predelih  v 
krajevn i skupnosti.

V KS spodnji del bo delovala 
OO ZSMS spodnji del, k i bo raz
deljena na področne aktive v F r-  
tici, S teklarski koloniji, na levem 
delu in K ranjskem . Vsi aktivi 
ZSMS bodo delegatsko povezani 
v OO ZSMS spodnji del.

Za boljšo koordinacijo dela med 
vsemi OO ZSMS v KS spodnji del 
med OO ZSMS po TOZD in OO 
ZSMS v KS — pa se bo konstitu
ira l K rajevni svet ZSMS, ki bo 
•koordinator dela med vsemi OO 
ZSMS.

Tone Bezgovšek

vseh slovenskih steklarn, na k a 
terem  bi se dogovorili o prvem  
srečan ju  m ladih stek larjev  te r  o 
sodelovanju v MDB Steklari YU.

Po razgovoru so nas m ladinci 
iz S teklarne v Rogaški S latini po
peljali še na kratko  ekskurzijo

po njihovi brusilnici, nato pa smo 
bili še njihovi gostje na plesnem 
venčku v Zdraviliškem  domu.

Mislim, da lahko članek zaklju
čimo in še enkra t rečemo: »Mla
de iz slovenskih stek larn  veže 
mnogo skupnih stvari.«

Predstavniki mladinskih organizacij na seji koordinacijskega odbora 
družbenopolitičnih organizacij v Rogaški Slatini .

FOTOGRAFIJA
A lbum  starih  fotografij. Gledaš 

jih. P rikličejo ti otroštvo.
V sedanjost ti privabijo  m la

dost.
Obude ti misel na preteklost 

ali komaj m inuli dan.
K lasične fotografije v človeko

vem življenju so: 
tista, ko zavaljen otročiček ležiš 
na kocinasti o d e ji . . .  
ko pihaš v prvo svečko na to rti 
za p rv i ro jstn i d a n . . .  
pa d ru g o . . . ,  
tre tjo  . . . ,
od vojakov pošlješ takšno, ki je 
pobarvana . . . ,
poročeno z dvem a pričam a in 
brez n jiju  . . . ,  
s prvim  otrokom.

In  z vsakim  otrokom se naredi 
enako :
tista, ko zavaljen . . .

Kako ozkosrčno, ozkogledno, 
pusto. Fotografije so skoraj ena- 

'ke. T ista babičina poročna, pa 
m am ina poročna . . .

Ja, sicer imamo pa že filmske 
kam ere. Le kdo bi se še ukvarja l 
s fotografiranjem , s fotografijo. 
S kam ero pričaraš brcajočega o- 
tro č ičk a . . .

Toda film ska kam era je  draga. 
P redraga za žep čisto navadnega 
delavca, študenta, upokojenca . . .

Z malo drugačno fotografijo pa 
lahko dosežemo zelo velike efek
te  tud i brez p retiranega denarja. 
Če se poizkusiš izm akniti okvi
rom  ru tinske fotografije in  po
izkusiš nared iti kakšno fotogra
fijo čisto drugače . . . ,  potem po
stane tud i bolj pom em bna za po
sameznika. Če se začneš am ater
sko uk v arja ti s fotografijo, opa
ziš tud i stvari, k i so se ti zdele 
nepom em bne ali jih  pa sploh nisi 
opazil.

S taro posušeno drevo dobi po
polnoma drugačne dimenzije, m a
la m arjetica postane silno po
m em bna stvar, mogočnost slapa 
je razgibana, nezastrašujoča 
stru k tu ra  . . .

Sam izbiraš motive, Sam dolo
čaš izseke, sam povečuješ in 
zm an jšu ješ . . .

Potrebuješ le prim eren prostor, 
povečevalnik, fotoaparat, m ate
rial. za razvijanje. To sam težko 
nabaviš. Toda skupina ljud i z do
bro voljo in precejšnjo mero p rid 
nosti lahko doseže tudi to.

N ezainteresiranost? ? ?
Ne, to ni res. Zainteresiranost 

je.
In  prostor je  tudi. Nekaj opre

me je  tudi.
Torej??
Na kateri sestanek, na kateri 

sklep naj še čakamo?
Spontano se je  rodila ideja o 

foto sekciji. In  to je  tudi vse.
Z aradi česa je  prostor zane

m arjen? Zaradi česa prah  žre o- 
premo in idejo samo? Rodila se 
je  že poleti.

Le še v posameznikih živi, v ce
loti zaživeti pa ne more!?

Kdo je  kriv!?
Vsak zainteresiran. Vsi, ki bi 

želeli fotografirati in se ukvarja ti 
s fotografijo, pa molčimo.

In  smo leni.!! Leni!
Ne ljub i se nam  in to je  n a j

večja in tudi edina krivda.
Če hočeš tud i moraš! — je  star 

pregovor. Toda nam  se ne ljubi 
n iti hoteti.

Saj bi, če b i . . .
Tudi to je  že k ar izrek.
Z aradi želje po aktivnosti, ki je 

nujna, a različna p ri posameznih, 
se je  zaradi poškodovane noge 
imel čas sestati nesojeni inicia
tivni odbor.

Ta iniciativni odbor n i imel 
predsednika, ta jn ika  . . .

Začel je obstajati tisti hip, ko 
sta se srečala dva m ladinca in 
sta sklenila, da bosta poizkusila 
začeti.

Brez prevelikega napora so bila 
izdelana prva obvestila, p lakati 
in  prijavnice.

Zdaj ni več odvisno le od »ini
ciativnega odbora«.

Zdaj moramo krivdo, ki smo jo 
vsi zagrešili, tudi vsi popravljati.

In začetek ni slab ! ! !



P le sn i
20. 12. 1975 je bila v H rastniku 

prireditev pod naslovom »Plesni 
venček«. Kakor pred vsakim ples
nim venčkom je tudi pred tem 
že teden dni prej zajela vse člane 
organizacijskega odbora prava 
pripravljalna mrzlica. Zopet so 
sc pojavila vprašanja glede miz 
in stolov. Vendar smo na splošno 
veselje tudi to vprašanje zado
voljivo rešili s pomočjo ZKPO 
H rastnik in OZD Steklarna 
H rastnik, ki so nam  posodili 
omenjene stvari. Velika debata 
je bila tudi glede nudenja

venček
vanje plesnih parov, ki so obisko
vali plesni tečaj. Tekmovanje se 
je  odvijalo v standardnih plesih, 
p ri čemer se je  pokazala velika 
izenačenost parov, ki so tekmo
vali. Pozneje pa je skupina dolgo
letnih obiskovalcev plesnih vaj, 
med izračunavanjem rezultatov, 
odplesala dva plesa iz standard
nega program a in ples iz južno
ameriške skupine plesov.

Po tem uradnem  delu progra
ma pa  se je pričel ples. Upam, 
da se je vsak lahko zabaval ob 
zvokih ansambla Jožeta Rusa.

gostinskih uslug. Na tem področ
ja  nam  je priskočil na pomoč ho
tel Rudar v Trbovljah, ki je bil 
takoj pripravljen nuditi gostin
ske usluge. Glede glasbene strani 
prireditve, ki je najpom em bnej
ša, pa je  zopet sodeloval ansam
bel Jožeta Rusa.

Končno je nastopil dan prire
ditve. Vse dopoldne in popoldne 
s ) se odvijale zadnje priprave. 
Ko so se odprla vrata prvim obi
skovalcem je bilo vse nared. Or
ganizatorji so vsakemu obisko
valcu pokazali njegovo mizo, da 
m u je ni bilo treba iskati. Ob pol 
osmih pa  se je pričela sama pri
reditev. Vse karte za prireditev 
so bile prodane že prej, vendar 
pa so pred vrati postajali obisko
valci, ki so še vedno spraševali 
po prostih kartah, ki pa jih  na 
žalost ni bilo na razpolago.

Začetno zadrego so premagali 
prvi akordi glasbe in prvi pari, 
ki so se zavrteli ob zvokih. V 
hipu je bilo plesišče napolnjeno 

• s pari. Kakor na vsakem plesnem 
venčku je bil tudi za ta  plesni 
venček pripravljen zabavni pro
gram, ki so ga sestavljale družab
ne igre in pa kot vedno tekmo- * 1

Za NAGRADNI KVIZ ZNA
N JA  iz p rejšn je številke smo p re
je li rešitev. P rav iln i odgovori so:

1. A K am brij
.2. C Ju ra
3. A E truščina
4. C E naindvajset
5. A Garm isch P artènkirchen
Za pravilne odgovore so bili 

z žrebom nagrajeni:
1. nagrado (30 din) : STEPIŠ

N IK  ANICA upok.
2. nagrado (20 din): BARIC 

ADOLF
3. nagrado (10 din): BARIČ 

ALOJZ
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I NAGRADNI KVIZ ZNANIA MLADIH I
1. FrancosTri um etnik  ro jen  25. II. 1841 v 

E Limo v jesu. Od leta 1845 je  živel v Parizu,
1 k je r sé je  oče krojač ubadal s svojim skrom -
1 nim  poklicem. U m etnik je  leta 1862 končal 
= svoj- večerni risarsk i tečaj in se kasneje vpi- 
E  saj v redni slikarski tečaj na Ecole des Bea- 
I  uks Arts.

'N ajznam enitejša dela so; L jubim ka, Dežni- 
I  ki, D iana in po rtre t gospe Mout. Kdo je  bil 
E ta  um etnik?
= a) TIZIAN
§  b) RENOIR

c) DODIGLIAN
E 2. Občutek za vožnjo je  posebno pomemben 
= p ri vožnji velikih brzin, k je r  d irkaln i avto- 
=  mobili tako rekoč po nekaj m etrih  »letijo po 
i  zraku«. Svetovno prvenstvo form ule 1 se tek- 
I  m uje že od leta 1950. K ateri znam eniti avto- 
I  mobilist je  š tirik ra t zapored osvajal to prven- 
= stvo, in sicer od leta 1954 do 1957?
§ a) ALBERTO ASCORI
= b) JUAN MANUEL FANGIO
I  c) CRAIK BREED-LOVE
I  . 3. Kot vemo, je  K rištof Kolumb leta 1492 
I  odkril Ameriko. O dkril je Baham ske otoke, 
E Kubo in Haiti. Kolumb je  veliko jad ra l po 
i  oceanih in  domala preplul cel svet. Na svo- 
E jem  3. potovanju se je  izkrcal na severni oba- 
E li južne Am erike na Trinidadu. K daj je  bilo 
E to potovanje?

a) 1493 — 1496 |
b) 1498 — 1500
c) 1502 — 1504 I
4. Znam eniti pisatelj, Nobelov nagrajenec E

za literaturo  leta 1932, je  s svojo knjigo n a- |  
pisal sledeči moto svoji ženi: |

Posvečam to Sago o Forsajtih  v celoti, 
preverjen, da je  od vseh svojih del, =
najm anj nevredna nje, E
ki bi brez n jene spodbude, §
p rija te ljstva  in  kritike 
n ikdar ne bil postal
niti tak  pisatelj, §
kakršen sem. i

a) JOHN GALSWORHY 1
b) HAMSUN §
c) HESSE I
5. Naš sončni sistem je  zelo m ajhen, če ga |

prim erjam o z oddaljenostjo zvezd ali z ob- E 
segom in razdaljam i galaksije. Sonce m e- E
ri v prem eru 1,5 m ilijona km, tem peratu ra  S
na površini pa je  okoli 5000°C. Od sonca je  E 
najbolj oddaljen Pluton. E

K ateri p lanet je  naj bližji soncu?
a) MERKUR E
b) VENERA E
c) MARS E
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Plesalo se je  do zgodnjih ju tra 
njih ur.

Upam, da so obiskovalci ples
nega venčka zapuščali dvorano 
zadovoljni, kajti namen venčka 
je bil in bo ostal, prinesti nekaj 
razvedrila msd naše občane, ki 
lahko samo ob novem letu in 
pustu zaplešejo.

Kakor drugje vzklikajo: kralj 
je mrtev, živel kralj, bi lahko mi 
dejali: plesni venček je  mrtev, 
živel plesni venček!

Vili Petrič

Spoštovani urednik!
Zopet se oglašam s prisrčnim i 

pozdravi celotnemu kolektivu, še 
posebno pa pozdravljam  sodelav
ce v TOZD IV.

Dodal bi še prošnjo za naš list, 
da bi bil seznanjen z dogajanjem  
v našem  podjetju.

vojak  Pustišek Milan 
VP 9740/8 

75002 T u z l a
D ragi Milan!
Z ahvalju jem  se ti za lepo raz

glednico in pozdrave. Upam, da 
ti dnevi v vojaški suknji hitro  
teko in  da boš km alu  spet v n a 
šem podjetju. S tek larja  boš red 
no dobival. Te pozdravlja u red 
nik.

Spoštovani urednik!
Najlepše vas pozdravljam  in se 

zahvalju jem  za redno pošiljanje 
glasila STEKLAR. Tu v JLA  ga 
zelo rad  preb iram  in ga tud i v 
celoti preberem . Všeč mi n i samo 
zato, ker je  pisan v m aterinem  
jeziku, temveč tud i zato, ker me 
zelo zanim ata delo in  razvoj dela 
v steklarni. V nadalje  želim vam  
in vsem zaposlenim v stek larn i 
k a r  največ uspeha pri delu. Za 
pošiljanje glasila STEKLAR pa 
se vam  že k ar vnaprej zahvalju 
jem. Lep pozdrav vsem, še pose
bej pa cizelersko-strug. delavnici.

vojak  M ilbauer Jože 
VP 6002/10-2 

19002 Z aj e č a r

D ragi Jože!
Zahvalju jem  se ti za tvoje p i

smo. H vala za pozdrave, ki jih  
pošiljaš. Tudi jaz ti jih  vračam . 
S tek larja  ti bom pošiljal z vese
ljem, k e r vem, da je  to ena iz
m ed oblik, preko katerega boš 
obveščen, kaj in  kako delamo.

Te pozdravlja urednik.

O B V E S T I L O

Člane kolektiva, ki služijo 
vojaški rok, obveščamo, da do
bijo, ko pridejo na dopust, en
k ratno  nagrado sindikata. VO
JAKI! Ko pridete na dopust, 
se torej zgrasite p ri blagajni 
sindikata, p ri tovarišici Vido
vič Idi (prodajni oddelek).

j DOPISUJTE I 
I V NAŠ LIST J


